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　　　　　於1897年由德國喜迪堪援助盲人協會創立，為一所非牟利慈善

機構，以基督教信仰為服務基石，為視障、視障兼多重障礙兒童、青年人及

年老人士提供完善的教育、復康、就業訓練及寄宿服務，並十分着重視障青

年人畢業後的發展。「心光」一直與政府、本地及海外志願團體和有關政府

部門交流合作，從而提高對視障服務之水平。本着致力培育視障兒童及青少

年的目標，讓他們有機會發揮潛能，回饋社會，傲澤社群，成為「心光」的

驕傲。
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請支持心光視障人士服務
Support Ebenezer's Services for the Visually Impaired

直 接 存 入 本 院 滙 豐 銀 行 戶 口
Direct  pay-in  to  our  HSBC Account 045-162682-001

Scan for online donation 
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於 2020 年 1 月獲得殘疾人士藝術發展基金贊助，正式開展為期三年的「視障音樂

專才計劃」。為了讓視障學童發掘自己的音樂潛能，提升他們的音樂造詣及奠定穩

固音樂基礎，本計劃提供中級至高級系統式的音樂訓練給心光及恩望學校學生、外

讀生、畢業生及視障音樂人，並按學生不同的學習需要使用不同的音樂學習媒介，

以建立平台讓學員們發揮所長；也期望透過首次在香港出現的系統式音樂點字課程，

讓健視人士掌握教授視障人士的知識和技巧，以持續發展導師培訓。

Funded by Arts Development Fund for Persons with Disabilities, the 3-year music programme, 
“Ebenezer Music Academy” was officially launched in January 2020. Through this programme, our 
visually impaired students and graduates from Ebenezer and New Hope Schools, will be given a 
variety of systematic music training via different learning media and tools, according to their diverse 
needs. Besides, the programme also provides vocational support and job-matching service for 
graduates, preparing them to engage in professional music training and industry. Under this 
programme, the Music Braille course, first launched in Hong Kong, will be conducted for sighted 
people so as to equip them with the knowledge and skills in teaching the visually impaired.
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心光視障音樂專才計劃
Ebenezer Music Academy

歡迎致電 3159-5499 了解更多計劃詳情
For more information, please call 3159-5499

視障音樂專才計劃獲香港特別行政區政府「殘疾人士藝術發展基金」的資助。香港特別行政區政府僅為本計劃提供撥款資助，並無參與其中，在刊物／活動內表達的

任何意見、研究成果、結論或建議，純屬本計劃的推行機構的觀點，並不代表香港特別行政區政府的觀點。活動內容並不反映香港特別行政區政府的意見。

Ebenezer Music Academy is financially supported by the Arts Development Fund for Persons with Disabilities of the Government of 
Hong Kong Special Administrative Region. The Government of the Hong Kong Special Administrative Region provides funding support 
to this project only, but does not otherwise take part in it. Any opinions, findings, conclusions or recommendations expressed in the 
materials/activities are those of the organizers of Ebenezer Music 
Academy only and do not reflect the views of the Government of Hong 
Kong Special Administrative Region. The content of this activity does not 
reflect the view of the Government of Hong Kong Special Administrative 
Region.



於 2019 年獲得羅桂祥基金的捐助，開展了「羅桂祥心光導前程」為期五年之項目，

進一步拓展共融就業支援服務，包括就業配對、入職培訓、科技應用及輔導儀器配套支援等。

In 2019, a donation was received from Lo Kwee Seong Foundation and the “LO KWEE SEONG SEE JOBS”’s 

5-year project was then launched with an aim to further expand the career development and inclusive 

employment support services for the visually impaired youths and graduates, including job matching, 

pre-employment training, and assistive technology support, etc.

歡迎致電 3159-5449 了解更多計劃詳情
For more information, please call 3159-5449
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羅桂祥心光導前程 Lo Kwee Seong   See JOBS



於 2020 年初獲蒙維拉律敦治．荻茜慈善基金捐助，開拓為期三年的

「心光社區關愛支援視障長者計劃」。目的旨於為 55 歲或以上的視障校

友提供適切的社區支援，包括輔導、 小組社區關顧以及在家物理治療服

務。團隊包括專業社工、輔導員、物理治療師及已受訓的義工團隊。

Funded by Vera Ruttonjee Desai Charitable Fund, the 3-year project, “Ebenezer 

Community Network for the Elderly Visually Impaired” was launched in early 2020.  

The services provided to our alumni elderly over 55 years of age include counseling, 

group-based support and care, as well as physiotherapy and rehabilitative services. 

Our team is composed of a professional social worker, a counselor and a 

physiotherapist as well as the trained volunteers.

歡迎致電 3159-5410 了解更多計劃詳情
For more information, please call 3159-5410心
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心光社區關愛支援視障長者計劃
Ebenezer Community Network for the Elderly Visually Impaired
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Exit A of Kennedy Town MTR station, 
then with one of the following minibuses: 

乘港鐵至堅尼地城站A出口，可乘以下
專線小巴直達：

23, 23M

 心光學校 Ebenezer School

 心光幼兒中心 Ebenezer Child Care Centre

「有作為」計劃 Project WORKS

心光護理安老院 Ebenezer Care & Attention Home

福音事工 Christian Ministry

視障幼兒教育支援服務         
Early Intervention Programme 
for Visually Impaired Children       

請支持心光視障人士服務
Support Ebenezer's Services for the Visually Impaired

直 接 存 入 本 院 滙 豐 銀 行 戶 口
Direct  pay-in  to  our  HSBC Account 045-162682-001

Scan for online donation 
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